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Smenjen načelnik dečje kardiologije u Nišu zbog učešća u Vajber grupi o "ivermektinu" 

Prof. dr Zoran Perišić je rekao da su za smenu ovog lekara, koji je i profesor na Medicinskom fakultetu, 

glasali njegovi zamenici i pomoćnici, uz obrazloženje da je svojim neprimerenim ponašanjem naneo 

štetu ugledu Kliničkog centra. 

Kolegijum Univerzitetskog kliničkog centra u Nišu razrešio je doktora Bojka Bjelakovića funkcije načelnika 

kardiologije na Dečijoj internoj klinici, zbog njegovog učešća u Vajber grupi koja za lečenje preporučuje 

lek "ivermektin", rekao je za RTS direktor Univerzitetskog kliničkog centra prof. dr Zoran Perišić. 

PAVLOVIĆEVA MAST, ĐUMBIR SUŠEN NA PROMAJI I OSTALE BIZARNOSTI: Oglasio se dr Dinić o Vajber 

grupi "ivermektinu", u kojoj ima i lekara 

Prof. dr Zoran Perišić je rekao da su za smenu ovog lekara, koji je i profesor na Medicinskom fakultetu, 

glasali njegovi zamenici i pomoćnici, uz obrazloženje da je svojim neprimerenim ponašanjem naneo 

štetu ugledu Kliničkog centra. 

Kako se nezvanično saznaje, doktor Bjelaković je bio administrator grupe "LNRE - Ivermektin preporuke" 

i član organizacije "Lekari i roditelji za nauku i etiku" koja je nedavno organizovala potpisivanje peticije 

protiv vakcinacije dece. 



 
 

Podsetimo, direktor Lekarske komore Srbije dr Milan Dinić rekao je za RTS da je za svaku osudu ako lekar 

izjavi nešto protiv vakcinacije. Takođe je osudio napade na medicinsko osoblje. Što se tiče Vajber grupe 

o "ivermektinu", očekuje saradnju sa zdravstvenom inspekcijom kao i sa inspekcijom za visokotehnološki 

kriminal. 

- Očekujem saradnju sa zdravstvenom inspekcijom i delom za visokotehnološki kriminal, da se 

identifikuju lica koja administriraju tu grupu, da li su delovala suprotno lekarskoj profesiji. Zabranjeno je 

pružanje zdravstvene usluge van ustanove - rekao je on. 

- Zatražićemo redakciju ako hoće da nam daju podatke sa recepta, da vidimo da li se to dogodilo u 

zdravstvenoj ustanovi, ako jeste lekar da ispitamo okolnosti i da se sankcioniše takvo neprofesionalno 

ponašanje - rekao je Dinić. 

Kako kaže, važna je saradnja sa zdravstvenom inspekcijom, da se razmenjuju podaci i da se na bazi toga 

pokrene postupak pred sudom časti. 

Kao i u svakom procesu, morate imati tužbu i neko delo koje pravnici formulišu, pozivaju se dve strane 

koje daju izjave i teče kao svaki drugi proces, zaključio je Dinić. 

 

 

"VEĆ DVE NEDELJE TRAJE BORBA ZA NJIHOV ŽIVOT" Poznato stanje dve bebe koje su na mehaničkoj 

ventilaciji u Tiršovoj, pulmolog: Obolevanje najmlađih tek dolazi 



 
 

Sve više dece je obolelo od kovida 19, među onima školskog uzrasta čak oko 5.000. Stručnjaci poručuju 

da vreme obolevanja najmlađih tek dolazi.Pulmolog u dečjoj klinici u Tiršovoj Nevena Jovičić rekla je da 

se u toj klinici svakog dana pregleda od 80 do 100 dece zbog simptoma respiratornih infekcija sa 

povišenom telesnom temperaturom, a tu spada i sumnja na kovid 19. 

"Broj pregledane dece tokom vikenda je nešto veći, a prošlog vikenda taj broj je bio i do 120. Inače ovo 

je vreme kada su respiratorne infekcije aktuelne tako da smo očekivali veći broj javljanja", navela je 

Jovičićeva.Prema njenim rečima u Tiršovoj, kao i u Institutu za majku i dete, leče se deca koja zahtevaju 

intenzivno lečenje, trenutno su u Tiršovoj dve bebe na lečenju i one se nalaze na mehaničkoj ventilaciji. 

"Bebe su već dve nedelje kod nas i svakodnevno se vodi borba za njihov život. One su stabilno ali životno 

ugrožene", navela je pulmolog.Prema njenim rečima, javljaju se deca svih uzrasta, ali najdominantnija su 

deca koja idu u kolektiv, odnosno deca koja idu u vrtiće ili školu, a najčešće su to deca školskog uzrasta. 

"Na sreću to su uglavnom blagi simptomi, koji omogućavaju lečenje u kućnim uslovima. Ukoliko je dete 

kovid pozitivno a za bolničko lečenje je, upućuje se u bolnicu Dragiša Mišović", kaže Jovičićeva.Apelovala 

je na roditelje da kada dovedu dete da podele sve podatke sa lekarima, da li je dete bilo u kontaktu sa 

nekim ko je oboleo od kovida iz razloga što Tiršova zbrinjava i decu koja nemaju kovid, tako da su te 

informacije veoma važne da bi i dete koje eventualno ima koronu dobilo adekvatnu negu, a i da bi se 

zaštitila ona koja nemaju koronavirus. 

 

 



 
 

Epidemijska situacija izuzetno teška – na respiratorima 290 pacijenata 

Od početka epidemije u Srbiji je na koronavirus pozitivno 1.148.645  uzoraka. Od posledica zaraze 

preminulo je 10.018 pacijenata. Procenat smrtnosti je 0.87 odsto. Do sada je testiran 6.332.571  uzorak. 

Na lečenju u Zrenjaninu 100 pacijenata, petoro preminulo za 25 sata 

Na lečenju se u zrenjaninskoj opštoj bolnici nalazi 100 pacijenata, od kojih je 11 na respiratoru. Tokom 

24 sata preminulo je pet osoba. 

Dr Predrag Rudan, v. d. direktora Zavoda za javno zdravlje Zrenjanin, navodi za RTS da je sa dve doze u 

okrugu vakcinisano 66.000 stanovnika, u čega u Zrenjaninu 47.000. Trećom dozom vakcinisano je 20.000 

građana. 

Ukazuje da taj broj nije dovoljan da bi bilo kolektivnog imuniteta, zbog čega poziva sugrađane na 

vakcinaciju. 

Prema rečima dr Predraga Rudana, medicinski radnici ispadaju iz procesa rada. 

"Imamo problem da obezbedimo dovoljno zdravstvenih radnika, imamo 16 lekara koji su na bolovanju", 

naveo je dr Predrag Rudan. 

Bebe u Tiršovoj koje se nalaze na mehaničkoj ventilaciji stabilno 

Sve više dece je obolelo od kovida 19, među onima školskog uzrasta čak oko 5.000. Stručnjaci poručuju 

da vreme obolevanja najmlađih tek dolazi. 

Pulmolog u dečjoj klinici u Tiršovoj Nevena Jovičić rekla je da se u toj klinici svakog dana pregleda od 80 

do 100 dece zbog simptoma respiratornih infekcija sa povišenom telesnom temperaturom, a tu spada i 

sumnja na kovid 19. 

"Broj pregledane dece tokom vikenda je nešto veći, a prošlog vikenda taj broj je bio i do 120. Inače ovo 

je vreme kada su respiratorne infekcije aktuelne tako da smo očekivali veći broj javljanja", navela je 

Jovičićeva. 

Prema njenim rečima u Tiršovoj, kao i u Institutu za majku i dete, leče se deca koja zahtevaju intenzivno 

lečenje, trenutno su u Tiršovoj dve bebe na lečenju i one se nalaze na mehaničkoj ventilaciji. 

"Bebe su već dve nedelje kod nas i svakodnevno se vodi borba za njihov život. One su stabilno ali životno 

ugrožene", navela je pulmolog. 

Prema njenim rečima, javljaju se deca svih uzrasta, ali najdominantnija su deca koja idu u kolektiv, 

odnosno deca koja idu u vrtiće ili školu, a najčešće su to deca školskog uzrasta. 

"Na sreću to su uglavnom blagi simptomi, koji omogućavaju lečenje u kućnim uslovima. Ukoliko je dete 

kovid pozitivno a za bolničko lečenje je, upućuje se u bolnicu Dragiša Mišović", kaže Jovičićeva. 



 
 

Apelovala je na roditelje da kada dovedu dete da podele sve podatke sa lekarima, da li je dete bilo u 

kontaktu sa nekim ko je oboleo od kovida iz razloga što Tiršova zbrinjava i decu koja nemaju kovid, tako 

da su te informacije veoma važne da bi i dete koje eventualno ima koronu dobilo adekvatnu negu, a i da 

bi se zaštitila ona koja nemaju koronavirus.  

Još 174 zaraženih u Pčinjskom okrugu 

Prema novim podacima Gradskog štaba za vanredne situacije u Vranju, na koronavirus prethodnog dana 

testirana su 632 uzorka sa teritorije Pčinjskog okruga. Analize su pokazale da su 174 lica zaražena. 

Od ovog broja 100 je iz Vranja, 24 iz Vladičinog Hana, 21 iz Surdulice, 13 iz Bosilegrada, 12 iz Bujanovca, 

3 iz Trgovišta i 1 iz Preševa. 

U kovid ambulanti ATD u Vranju tokom jučerašnjeg dana obavljena su 292 pregleda, od čega su 94 prva. 

U kovid bolnicama Zdravstvenog centra Vranje hospitalizovano je 125 pacijenata, svi su pozitivni na 

koronavirus i sa upalom pluća, dok su na kiseoniku 62 pacijenta. Na bolničko lečenje primljeno je 15 

pacijenata, a otpušteno 14. 

Epidemijska situacija u Srbiji izuzetno je teška. Raste broj preminulih od posledica zaraze, ali i pacijenata 

na respiratoru. 

Prema poslednjim podacima, zabeleženo je 5.896 novih slučajeva koronavirusa, od testirana 19.952 

uzorka. Od posledica zaraze preminule su 63 osobe. Na respiratoru je 290 pacijenata. 

Na bolničkom lečenju se nalazi 6.760 pacijenata od kojih je 290 na respiratoru. 

Na to koliko je epidemijska situacija u zemlji ozbiljna, upozorava i broj dece obolele od kovida 19. 

"Oko 5.000 đaka trenutno je zaraženo koronavirusom", izjavio je ministar prosvete Branko Ružić i naveo 

da se za sada ne razmišlja o potpunom prelasku na onlajn nastavu, ali da će se pratiti epidemijska 

situacija i u skladu sa tim doneti odluka.  

Struka upozorava da samo vakcinacija i restriktivne mere mogu da zaustave širenje virusa. 

Građani mogu da biraju da li će da se vakcinišu jednom od četiri vakcine - "Sinofarm", "Sputnjik", "Astra-

Zeneka" i "Fajzer", a do kraja ove nedelje stiže i peta - "Moderna".  

Zbog loše epidemijske situacije pre sedam dana uvedene su i kovid propusnice neophodne za boravak u 

ugostiteljskim objektima nakon 22 sata. Kontrolu pored inspekcije sprovode i pripadnici Komunalne 

policije. 

Načelnik Komunalne policije Ivan Divac kaže za RTS da ulaze u sve objekte i da nema povlašćenih. Pored 

ugostiteljskih objekata kontroliše se i nošenje maski u javnom prevozu i zatvorenim objektima poput 

tržnih centara. 



 
 

 

 

Sezona "disanja na škrge", pulmolog Jovanović objašnjava kako zagađenje utiče na zdravlje 

Pulmolog Saša Jovanović rekao je za RTS da povišene koncentracije aerozagađenja dovode do oštećenja 

disajnih puteva i pogoršanja osnovnih bolesti kod hroničnih bolesnika. Apsolutne zaštite od 

aerozagađenja nema, radi se o globalnom problemu, a ono što mi možemo da učinimo na lokalnom 

nivou je da utičemo na lokalne zagađivače i regulaciju saobraćaja, istakao je Jovanović. 

Saša Jovanović iz Zavoda za plućne bolesti i tuberkulozu rekao je da povišene koncentracije 

aerozagađenja, odnosno čvrste čestice u vazduhu od 2,5 ili 5 ili 10 miklona i kiseli oksidi koji se nalaze u 

vazduhu kao produkti sagorevanja iz domaćinstava ili se oslobaćaju radom automobila dovode do 

oštećenja disajnih puteva i pogoršanja osnovnih bolesti kod hroničnih bolesnika. 

Razgovor Jelene Marinović sa Sašom Jovanovićem 

"Tu se misli na pacijente koji boluju od bronhijalne astme, od hroničnog bronhitisa i oni se češće javljaju 

ovih dana, moguće je da je i aerozagađenje uticalo na to, ali i period je visrusnih oboljenja, nezavisno od 

pandemije koronavirusa", kaže Jovanović. 

Prema njegovim rečima, nekada je teško razlučiti šta je uzrok pogoršanja njihove bolesti. 



 
 

"Prema podacima iz sveta, svi ovi faktori deluju zajedno, sinergistički pojačavajući efekte", naveo je 

Jovanović. 

Naveo je da oni koji su preležali koronu, imaju hronični kašalj, koji se javlja kao jedan od prvih simptoma 

korone, ali i jedan od poslednjih, najčešće je to suvi kašalj, a kasnije se javlja i otežano disanje, tako da 

taj kašalj usled aerozagađenja može biti intenzivniji. 

"Apsolutne zaštite od aerozagađenja nema, radi se o globalnom problemu. Po podacima iz Kine oni su za 

10 godina intenzivne industrijalizacije došli do povećanja obolelih od alergijske astme i alergiskoj rinitisa. 

Morala bi da se organizuje globalna akcija, a ono što mi možemo da učinimo na lokalnom nivou je da 

utičemo na lokalne zagađivače i regulaciju saobraćaja", istakao je Jovanović. 

Apelovao je posebno na hronične bolesnike da sve što obavljaju napolju da to rade u prepodnevnim 

satima i da izbegavaju duži boravak napolju u popodnevnim satima, kao i fizičku aktivnost napolju u tom 

periodu.Jovanović je rekao da ne treba izvoditi ni decu u šetnju u popodnevnim satima. Naveo je da je 

najbolja zaštita dobra kontrola svoje bolesti i redovna terapija.Kada je reč o zaštitnim maskama, kaže da 

nekog većeg efekta nemaju u zaštiti od aerozagađenja jer se radi o česticama koje mogu da prođu kroz 

njih, ali ipak imaju nekog efekta, a kako kaže hronični bolesnici treba da koriste maske i na otvorenom 

prostoru. 

 

 



 
 

U oktobru od korone umrla 1.721 osoba, prijava protiv premijerke i ministra 

Srbija je neretko evropski šampion po broju novozaraženih na milion stanovnika, a često i na tronu po 

broju hospitalizovanih pacijenata. Spada u zemlje sa najlabavijim merama, obiluje vakcinama u koje ne 

veruje ogroman broj građana, upozoravaju epidemiolozi van Kriznog štaba. Demokratska stranka i 

Skupština Slobodne Srbije podneli su krivičnu prijavu protiv premijerke i ministra zdravlja. 

Osećate se beznadežno? Ne vidite kraj epidemiji? Niste jedini. Nije vam najjasnije u kom smeru idemo? 

Nije ni onima čiji je to posao. Jedno je sigurno – mesec za nama bio je najsmrtonosniji od početka 

epidemije koronavirusa. Krizni štab će se možda sastati ove nedelje, a kada se sastane, jesenji raspust 

možda bude produžen, kaže ministar prosvete. Nema najave pooštravanja mera, iako na tome već duže 

vreme insistiraju lekari iz Kriznog štaba. 

 „Mi samo možemo da zaključimo da su svi vozovi epidemiološki odavno prošli, da je potrebno uvesti 

mnogo ozbiljnije mere odmah“, naglašava Predrag Đurić, epidemiolog. 

Zato su DS i Skupština Slobodne Srbije podneli krivičnu prijavu protiv premijerke i ministra zdravlja za 

nepostupanje po zdravstvenim propisima, za teško delo protiv zdravlja ljudi i zloupotrebu službenog 

položaja. 

„Ovo je vlada koja je uspela da u mirnodopskim uslovima ubije, odnosno da umre više ljudi nego za 

vreme nekih drugih vlada u ratnim uslovima… Vlada Ane Brnabić, odnosno preciznije Vlada Aleksandra 

Vučića je donela politički odluku da našim životima plaća svoj opstanak na vlasti“, kaže Dragana Rakić, 

zamenica predsednika DS. 

„Šta je reakcija vlasti na sav ovaj pomor zaista enormnih razmera – krivotvorenje podataka. I to je toliko 

bezobrazno, neukusno, drastično“, navodi epidemiolog Zoran Radovanović. 

Lekari, koji su od početka na prvoj liniji odbrane života, poručuju da se realna epidemiološka slika dobija 

kada se zvanični brojevi uvećaju nekoliko puta. 

„To što ima preko sedam i po hiljada novoobolelih, pa to pomnožite sa namanje tri i po, kolika je realna 

brojka, to je toliko opteretilo zdravstveni sistem, da u ovom trenutku, zbog kovida, umiru i nekovid 

pacijenti“, ističe anesteziolog dr Rade Panić. 

„Nemamo dovoljan broj anesteziologa. Svi su angažovani u borbi za život svakog našeg pacijenta. Vlast 

nas je pustila niz vodu“, dodaje Tatjana Vešović iz Sindikata lekara i farmaceuta Srbije. 

Lekari upozoravaju da su brojevi toliko krivotvoreni da je verovatnoća da se u septembru slože kako su 

zvanično objavljivani i da su odraz realne epidemiološke slike 

– jedan prema milion miliona. Statističarima će trebati još malo vremena da izračunaju šta kaže teorija 

verovatnoće za najsmrtonosniji mesec koji je iza nas. 



 
 

 

 

Mirković: U Srbiji do sada 1.175 prijavljenih neželjenih reakcija na vakcinu, većina očekivane 

U Srbiji je od početka vakcinacije protiv korona virusa prijavljeno 1.175 neželjenih reakcija, od kojih je 

većina bila očekivana, rekla je danas Jadranka Mirković iz Agencije za lekove i medicinska mesta Srbije 

(ALIMS). 

„Do juče smo imali oko 1.175 prijava, što otprilike iznosi jednu na šest-sedam hiljada datih doza, zavisno 

od vremenskog intervala u kome bismo pratili tu statistiku“, rekla je Mirković za Radio-televiziju Srbije i 

dodala da je do sada dato oko sedam miliona doza vakcine. 

Prema njenim rečima, najčešće prijavljene neželjene reakcije u one koje spadaju u očekivane i koje se 

javljaju na samom mestu primene vakcine, kao što su bol, crvenilo i otok, a zatim todje očekivana 

malaskalost, povišena temperatura i glavobolja. 

„Ono što je jako bitno je da više od 70 odsto tih reakcija spontano prolaze, sa ili bez primenjene terapije. 

Kada kažemo terapije, mislimo na analgetike i antibiretike, lekove koje inače imamo u kući i možemo ih 

primeniti za spuštanje povišene temperature ili kod bola u mišićima, ili malaksalosti“, kazala je Mirković. 

Ona je, na osnovu prijava koje su do sada imaju što se tiče Srbije, isključila mogućnost da je sama 

vakcinacija povezana sa nekim smrtnim ishodom. 



 
 

 „Mi kada govorimo o neželjenim reakcijama, nama je najvažnije da znamo šta se dešava u Srbiji, ali bez 

podataka šta se dešava i u drugim zemljama, ukupnu bezbednost primenjenih vakcina ne možemo 

jednostavno posmatrati“, naglasila je Mirković. 

 

 

Više od hiljadu pregleda žena na mobilnom digitalnom mamografu u Vranju 

Za manje od mesec dana na mobilnom digitalnom mamografu u Vranju obavljeno je više od hiljadu 

pregleda dojke.Radiolozi Kliničkog centra iz Niša navode da je najveći broj pregleda obavljen kod žena iz 

Vranja i Vladičinog Hana, ali da su dolazile i žene iz drugih gradova Pčinjskog okruga. 

– Ovo je drugi put u poslednjih nekoliko godina da organizujemo ovu vrstu pregleda, jer smo uočili da 

postoji interesovanje kod žena na jugu Srbije za ranu prevenciju raka dojke. Ovoga puta smo akciju 

organizovali u specifičnoj epidemiološkoj situaciji, ali nikakvih problema nije bilo jer su termini bili 

unapred određeni telefonskim zakazivanjem tako da nije bilo gužvi, objašnjava Beba Kanački, 

portparolka Zdravstvenog centra u Vranju, koji je uz podršku Ministarstva zdravlja i Fondacije princeze 

Katarine organizovao akciju pregleda.Bilo je dovoljno telefonski zakazati termin i sa sobom imati 

zdravstvenu legitimaciju. Mamograf je bio lociran kod objekta Sportske hale, tako da je epidemiološki 

izbegnut kontakt sa pacijentima u krugu Zdravstvenog centra.Dnevno je rađeno 80 skrininga dojke, a sve 

žene su dobijale nalaze i dodatna tumačenja ukoliko se uočene promene i zdravstvena odstupanja uz 

preporuku za nastavak lečenja u nekoj od ustanova.Dr Kosta Zdravković iz Dnevne onkološke bolnice u 



 
 

Vranju, gde nakon operacija različitih vrsta tumora pacijenti sa juga Srbije primaju hemoterapiju 

objašnjava da iz godine u godinu raste broj pacijenata se nekim od oblika kancera. Po njegovom 

mišljenju rastući trend obolevanja od kancera je opšti i nije specifičan samo za jednu sredinu ili zemlju 

već ima globalne okvire. 

– Rano otkrivanje tumora je prvi i najvažniji korak u prevenciji i mogućem izlečenju. Mi ovde imamo 

redovne konzilijarne preglede koje realizujemo sa lekarima iz UKC  Niš. Te preglede nismo prekidali ni u 

vreme pandemije pa tokom meseca ovde lekari na osnovu mamografskih snimaka i biohemijskih analiza 

daju stručne nalaze vezane za tumore dojke, debelog creva, pluća i daju preporuke za dalje lečenje, 

navodi Zdravković.U dnevnoj onkološkoj bolnici u Vranju hemoterapiju nakon hirurških interevencija 

primaju pacijenti iz sedam opština Pčinjskog okruga, ali i Kosovskog Pomoravlja. Ovaj deo Zdravstvenog 

centra u Vranju je jedini ovakve vrste južno od Niša i predstavlja temeljni nivo u ranom otkrivanju 

oboljenja tumora.U skladu sa porastom oboljenja karcinoma u regionalnom Zdravstvenom centru u 

Vranju postoje potrebe za još jednim mamografom, pa u skladu sa time jako je korisna akcija pregleda 

na mobilnom mamografu koji je doveo do rasterećenja lekara u Opštoj bolnici u Vranju, što govori i 

rekordan broj pregleda koji je obavljen. Prvih pet stotina pregledanih žena dobilo je i prigodne poklone, 

a u narednom periodu očekuje se organizovanje sličnih akcija preventivnih pregleda.Pacijenti sa kojima 

smo razgovarali ukazuju na činjenicu da uprkos koroni, kada je u pitanju Dnevna onkološka bolnica, ovde 

nema nikakvih zastoja. To nam potvrđuju i lekari sa Odeljenja za rendgensku dijagnostiku. Postoji 

dnevno zakazivanje pregleda na mamografu i oni se odvijaju u skladu sa zakazanim terminima na 

Odeljenju radiologije. 

 

 

NA INICIJATIVU DANICE GRUJIČIĆ: Nova zgrada onkologije uz"Tiršovu dva"    



 
 

NOVA zgrada Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije (IORS) trebalo bi da se gradi pored "Tiršove dva", 

na prostoru između Ulice doktora Subotića i auto-puta. Idejno rešenje je već urađeno. Napravljena je i 

procena troškova - 250 miliona evra, sa opremom. 

To je, ipak, računica od prošle godine i već je zastarela. Sve je poskupelo, i izvesno je da će za novu 

zgradu onkologije, zbog koje bi morao da se menja i Detaljni urbanistički plan, o čemu se već pregovara, 

biti potrebno i više novca. Ali, izgradnju te zgrade profesor dr Danica Grujičić, direktorka IORS, zacrtala je 

kao najveću misiju u svojoj lekarskoj karijeri i veruje da će uspeti i da je ostvari. Za to, kaže, ima i podršku 

predsednika Aleksandra Vučića. 

U sadašnjoj zgradi IORS, koja je u međuvremenu dograđena za "Onkologiju dva", bukvalno može samo 

da se premosti vreme do izgradnje nove. Ne prođe bukvalno nijedan dan da tu ne procuri neka cev, da 

se ne obruši zid ili deo stepeništa... Sve se u hodu "krpi", ali zapravo tu prave popravke - nema. 

Uz to što je stara, i bezbroj puta prekrajana, zgrada Instituta, sazidana pre Drugog svetskog rata, odavno 

je postala tesna za armiju onkoloških pacijenata, koja se rapidno uvećava, naročito posle bombardovanja 

naše zemlje. Iako mnogi, nasuprot stručnjacima koji upozoravaju da nas NATO bombe sa osiromašenim 

uranijumom ubijaju odloženo, negiraju takav uticaj na zdravlje i životnu sredinu, praksa takvu skepsu 

demantuje. Profesorka Grujičić upozorava da je broj onih koji se tokom jedne godine leče pod 

dijagnozom maligne bolesti dostigao 200.000, i da će po proceni Evropske asocijacije radijacionih 

onkologa 2025. godine u Srbiji morati da se zrači 40.000 ljudi, što je kao celo Užice. 

- Dobili smo dosta novih aparata: dve magneta, najsavremeniji skener, dva mamografa fantastičnih 

performansi, novu salu za biopsije malih promena na dojkama, četiri ultrazvuka, novu brahiterapijsku 

mašinu, dva nova linearna akceleratora, a do kraja godine očekujemo još dva. Dobijamo i SPEKT skener, 

koji do sada nismo imali. Sva ta oprema je samo da preživimo do nove zgrade, jer i pored svih aparata 

radimo u tri smene - priča profesorka Grujičić. 

U IORS se dnevno zrači od 350 do 400 onkoloških pacijenata, 200 primi hemioterapiju. 

- Uslovi u dnevoj bolnici su takvi da moramo da se zahvaljujemo pacijentima na strpljenju. U sobi leži po 

10, čak i do 16 pacijenata. To je za 21. vek nedopustivo. Trebalo bi sa zračenjem da završavamo bar u 19 

sati, a naše mašine rade i posle ponoći. Ne pomaže ni to što će nam, sa još dve nove koje stižu, najstarija 

mašina za zračenje biti iz 2015. godine. Obolelih je toliko da mora da se radi i noću - kaže prof. Grujičić. 

U novoj zgradi, gde se na godišnjem nivou uradi najveći broj onkoloških operacija, na jednom mestu 

moraju da se objedine sve službe. 

- U tom prostoru morali bismo da imamo hirurški deo, hemioterapiju, radioterapiju, nuklearnu medicinu 

i sve ono što sada imamo na po jednom odeljenju - objašnjava profesorka Grujičić. - Bolesničke sobe 

morale bi da budu sa po dva kreveta. Moraju se napraviti i bunkeri za nove aparate koji će tek biti 

konstruisani, kao i za čestično zračenje za koje već znamo da je budućnost onkologije. Trebalo bi, 

takođe, razmisliti o ujedinjavanju dveju klinika: hematoonkologije i medikalne onkologije, zbog 

centralnog rastvaranja lekova, što bi omogućilo uštede od 20 odsto, možda i veće. Potrebne su i dodatne 



 
 

operacione sale za rekonstruktivnu hirurgiju, da nam žene kojima je zbog karcinoma odstranjena dojka 

ne čekaju godinama na plastičnu hirurgiju. 

U sadašnjoj zgradi IORS, iako je dopunjena "Onkologijom dva", ne mogu se praviti velike korekcije. Zbog 

toga se, kaže, prof. Grujičić, nova zgrada mora brižljivo planirati do najsitnijih detalja. 

- Ne možemo rastezati zidove, niti praviti velike korekcije u ovoj zgradi, sazidanoj pre Drugog svetskog 

rata, i toliko puta prekrajanoj da ni sada ne znamo baš sve strukture - priča prof. Grujičić. - Sa opremom 

koju smo dobili, iako još nije sva u funkciji, jer se čeka da se završe obuke kadra, nijedan onkološki 

pacijent ne bi morao privatno da plaća skener, magnetnu rezonancu ili bilo koji drugi pregled. Ali, priliv 

pacijenata je toliki da prevazilazi naše, ograničene kapacitete. 

U prvih devet meseci u IORS je lečeno toliko pacijenata koliko je po specifikaciji usluga sa Republičkim 

fondom za zdravstveno osiguranje bilo ugovoreno za celu godinu. Profesorka Grujičić kaže da sada mora 

da traži od RFZO da se koriguje godišnji plan: 

- Onkoloških pacijenata je toliko da smo, čak iako nam je trećina zbog straha od korone, nažalost, došla 

kasno, u fazi kada više nema lečenja, i možemo samo da im damo terapiju da lakše podnesu bol, 

zaključno sa septembrom ispunili godišnji plan - objašnjava prof. Grujičić. - Šta smo mogli? Da li je 

trebalo da vratimo te ljude? Ne, naravno, i verujemo da su u RFZO toga svesni. 

PROJEKAT ZA 22. VEK 

NOVA zgrada IORS mogla bi da se završi za tri, najviše četiri godine, kaže prof. dr Danica Grujičić, i ona 

mora da se gradi po istim standardima kao što su rađeni UKC Niš ili UKC Srbije. 

- Prema prostornom planu, preko tog placa površine šest hektara trebalo bi da prođe saobraćajnica, i o 

tome smo već razgovarali u Skupštini Beograda, da se to preinači - kaže prof. Grujičić. -Put može i 

drugom trasom, ali ne i nova onkologija. Ne bi imalo nikakvog smisla da se ona gradi na drugom mestu, 

daleko od UKCS. Nova onkologija je projekat za 22. vek i greh nama svima na dušu ako je ne izgradimo. 


